

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱  
Economics 經濟學

當期課號	1047	Course Number	1047
授課教師	李見發	Instructor	LI,JIAN FA
中文課名	經濟學	Course Name	Economics
開課單位	財務金融系(四日)—C	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程包含個體經濟學及總體經濟學，首先認識經濟學的分析工具-市場機能，以探討人類之消費行為，生產抉擇及其相互關係，由此所決定的市場價格及資源配置之均衡情況，亦稱之為個體經濟之範疇，進一步了解市場失靈及政府公共決策的效果和影響。	Objectives	This course covers the basic concept of microeconomics and macroeconomics. Topics include price system, consumption and production theory, markets and pricing, input factor and its market mechanics, and then national income, fiscal policy, money policy, international trade and finance are also included in this course.
教材	經濟學32講,顏吉利等 合著 全華出版社發行,初版	Teaching Materials	lectures homework
成績評量方式	出席狀況 考試與作業平時 -30% 期中考- 30% 期末考- 40%	Grading	Attendance, Homework Quiz - 30% Midterm Exam-30% Final Exam - 40%
教師網頁	-		
教學內容	本課程在提供總體經濟學之基礎知識,以供進一步課程總體經濟學之研習 Part I:總體經濟學導論 1.總產出 2.GDP, 所得分配 Part II: 總體經濟均衡分析 1.古典學派 2.簡單凱因斯 3.修正凱因斯 4. AD-AS Part III: 總體經濟政策與經濟情勢變遷 1.政府支出與財政政策 2.貨幣供給與貨幣政策 3.失業與通貨膨脹 4.景氣循環 5.經濟成長	Syllabus	This course offers the basic concepts of macroeconomics for studying advanced macroeconomics. Part I: Introduction to Macroeconomics. 1. Total Output. 2. GDP, Income distribution. Part II Analysis on Macroeconomic equilibrium. 1. Classical School Model. 2.Simple Keynesian School Model. 3. Modified Keynesian School Model 4.AD-AS Model. Part III . Macroeconomic Economic Policy and Change in Economic Environment 1.Government Expenditures and Fiscal Policy 2.Money Supply and Monetary Policy 3.Unemployment and Inflation. 4.Business Cycle. 5.Economic Growth.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。